
Rada Miasta Żagań 
Radni 

Protokół nr XII/2025 

XII Sesja w dniu 25 marca 2025 
Obrady rozpoczęto 25 marca 2025 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:43 tego samego 
dnia. 

I.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła XII sesję Rady Miasta Żagań, przywitała wszystkie 
osoby uczestniczące w XII sesji Rady Miasta, w tym Zastępcę Komendanta Powiatowego 
Policji w Żaganiu nadkomisarza Damiana Szafrańca, Komendanta Powiatowego Państwowej 
Straży Pożarnej w Żaganiu ml. brygadiera Daniela Pelca oraz Komendanta Straży Miejskiej w 
Żaganiu Romana Kuczaka. Następnie poinformowała o nagrywaniu sesji oznajmiła, że udział 
w sesji jest jednocześnie akceptacją publikacji swojego wizerunku oraz przypomniała o 
przestrzeganiu rozporządzenia o ochronie danych osobowych (RODO). 

Po otwarciu nastąpiło sprawdzenie kworum. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

Obecni: 

1. Krzysztof Blajer 
2. Przemysław Bochenek 
3. Andrzej Chodań 
4. Krzysztof Dulski 
5. Katarzyna Kara 
6. Małgorzata Klorek 
7. Adriana Kowal 
8. Sebastian Kulesza 
9. Tomasz Kwarciński 
1 O. Mariusz Linkiewicz 
11. Piotr Łoś 
12. Marta Nadrzycka-Soczek 
13. Tomasz Nowak 
14. KrzysztofOmieljańczyk 
15. Krzysztof Sieńko 
16. Tomasz Szewczyk 
17. Krzysztof Świerzko 
18. Piotr Węglik 
19. Jakub Witek 
20. Janusz Żarski 

Nieobecności: 
1. Katarzyna Kazarnowicz 

Kworum zostało osiągnięte. 
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Po osiągnięciu kworum, Przewodnicząca Rady Miasta stwierdziła prawomocność obrad oraz 
poinformowała, że wszyscy radni zostali prawidłowo zawiadomieni o terminie sesji i otrzymali 
dokumenty, związane z proponowanym porządkiem obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miasta Żagań z dnia 25.02.2025 r. 
Przewodnicząca Rady poinformowała o umieszczeniu protokołu na eSesji oraz BIP. 
Brak uwag. 
Protokół został przyjęty. 
Załącznik do protokołu nr 3 

4. Sprawozdania z działalności między sesjami Komisji Stałych Rady Miasta Żagań. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o umieszczeniu protokołów z posiedzeń komisji stałych 
na stronie eSesji i BIP. 
Radny Piotr Łoś zapytał o odczytywanie protokołów z posiedzeń komisji stałych. Wyjaśniono, 
że na poprzednim posiedzeniu Rady Miasta odbyło się głosowanie, w którym podjęto decyzję 
o nieodczytywaniu protokołów. 
Sprawozdania zostały przyjęte. 

5. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście za rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Miasta Żagań poinformowała o umieszczeniu informacji o stanie 
bezpieczeństwa i porządku w mieście na stronie eSesji. Następnie poprosiła komendantów o 
zabranie głosu. 

Jako pierwszy stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście przedstawił 
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Żaganiu nadkomisarz Damian Szafraniec 
podkreślając, że przestępstwa typu kradzieże, rozboje wykrywalne są na przyzwoitym 
poziomie. Przestępczość gospodarcza ma tendencję wzrostową. W przypadku rozbojów i bójek 
w 2024 r. zostały w stu procentach wykryte. Włamania, kradzieże na bieżąco są likwidowane, 
a przestępcy karani. Zmiana przepisów z przestępstwa na wykroczenia (podwyższenie progu 
odpowiedzialności) spowodowała wzrost wykroczeń, Nadkomisarz Damian Szafraniec 
poinformował o Krajowej Mapie Zagrożeń Bezpieczeństwa, na której można klikać zdarzenia 
czy problemy z którymi mieszkańcy się borykają. Oddziaływanie ruchu drogowego jest na 
wysokim poziomie. 

Radny Tomasz Nowak w pierwszej kolejności podziękował w imieniu klubu PiS i 
mieszkańców miasta za poświęcenie, trud jaki wnoszą w ochronę bezpieczeństwa mieszkańców 
Żagania. Następnie powiedział o wspieraniu policji przez radnych oraz zapytał o zajście na ul. 
Jana Pawła II, ul. Piłsudskiego, które zagrażało bezpieczeństwu ruchu, jak zakończyła się 
sprawa i jak reagować w takiej sytuacji. 

Radny Krzysztof Blajer w imieniu Klubu Radnych podziękował za pracę na rzecz 
bezpieczeństwa w mieście. Następnie radny zapytał o monitorowanie bieżącej sytuacji i czy 
policja uczestniczyła w wyznaczaniu punktów umiejscowienia kamer w Żaganiu, czy ilość 
kamer jest prawidłowo usytuowana, aby równomiernie zachować bezpieczeństwo w mieście. 
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Radny Sebastian Kulesza poruszył temat Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa, 
pytając jakie zdarzenia zgłaszać przez taką mapę. Radny poprosił Burmistrza Miasta o 
przypomnieniu na portalu miejskim o istnieniu Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa. 

Odnosząc się do pytań Zastępca Komendanta Powiatowego Policji wyjaśnił, że w 
przypadku zajścia na ul. Jana Pawła II i Piłsudskiego osoba została zatrzymana do momentu 
wytrzeźwienia i otrzymała zarzuty. W takich przypadkach najbezpieczniej jest zadzwonić pod 
numer 112. Usytuowanie kamer w mieście było konsultowane z policją, najważniejsze, aby 
kamery były na wyjazdach w przypadku napływowych przestępców w celu ich identyfikacji. 
W aplikacji Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa najlepiej zgłaszać zdarzenia szkodliwe 
dla społeczeństwa, typu przekraczania prędkości, złego parkowania, w pozostałych 
przypadkach w których istnieje duże zagrożenie bezpieczeństwa należy zgłaszać pod numer 
112. Zastępca Komendanta nadkomisarz Damian Szafraniec podziękował za wsparcie ze strony 
miasta. 

Następnie głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Żaganiu 
mł. brygadier Daniel Pelc, informując o wzroście w 2024 r. zdarzeń w mieście, m. in. pożary 
(sklep Mrówka, ul. Bema), powódź (zagrożenie rzeka Bóbr i Czerna). Komendant powiedział 
o potrzebie stworzenia slipów do wodowania łodzi. Następnie podziękował Burmistrzowi 
Miasta oraz radnym za dofinansowanie zakupu łodzi oraz powiedział o prowadzonej 
działalności edukacyjnej i prewencyjnej dzieci i młodzieży w temacie bezpieczeństwa. 

Radny Tomasz Nowak w imieniu klubu PiS i mieszkańców podziękował strażakom za 
służbę w celu ochrony mieszkańców Żagania, szczególnie za czas powodzi oraz nadmienił o 
wsparciu straży przez Radę Miasta w zakupie lekkiego samochodu pożarniczego. 

Radny Krzysztof Blajer zapytał czy Żagań jako miasto jest przejezdne dla pojazdów 
Straży Pożarnej, czy istnieją miejsca nieprzepuszczalne. Jakie Straż Pożarna ma potrzeby, w 
konsekwencji których pozwoliłoby jej lepiej chronić mieszkańców. 

Komendant Powiatowy PSP podkreślił, że taką potrzebą jest stworzenie slipów do 
wodowania. Ponadto należy zwracać uwagę na sieć hydrantową, zwłaszcza w przypadku braku 
możliwości korzystania z naturalnego cieku wodnego. 

W następnej kolejności Komendant Straży Miejskiej w Żaganiu Roman Kuczak 
przedstawił informacje o podejmowanych interwencjach w mieście na zgłoszenia 
mieszkańców, instytucji oraz własne w związku z zakłócaniem spokoju porządku publicznego. 
Poinformował o reagowaniu na wszelkiego rodzaju naruszenia porządku prawnego, zwłaszcza 
wykroczenia ku bezpieczeństwu w komunikacji, w prawie do wychowania w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi, przestrzegania obowiązków wynikających z ustawy o 
utrzymaniu czystości, porządku w gminach. Ponadto Komendant powiedział o przepisach na 
podstawie których działa Straż Miejska, wymienił wyposażenie, które może być 
wykorzystywane podczas interwencji oraz wspomniał o wspólnych patrolach 
przeprowadzonych z funkcjonariuszami policji, szkoleniach czy akcjach prewencyjnych. 

Radny Tomasz Szewczyk zapytał Komendanta Straży Miejskiej o funkcję którą pełni i 
od kiedy. Czy Straż Miejska jest przygotowana personalnie i technicznie w przypadku 
zwiększenia się ilości kamer w mieście. 

Radny Tomasz Nowak w imieniu Klubu PiS i mieszkańców podziękował Straży 
Miejskiej za pracę, a przede wszystkim za działania w czasie powodzi. 
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Radny Krzysztof Blajer w pierwszej kolejności podziękował za służbę, następnie 
wspomniał o współpracy z innymi służbami, takimi jak Policja, Straż Pożarna podkreślając, że 
należy też pamiętać o Żandarmerii Wojskowej. Wszystkie te służby ze sobą współpracują, 
dlatego radny poprosił o wskazanie w jakim zakresie, jak wygląda taka współpraca, czy jest 
poprawna. Czy są obszary, które wymagają poprawy. 

Radny Piotr Łoś zapytał o ilość wydanych puszek dla bezdomnych kotów, czy 
wydawanie odbywało się bez zakłóceń, na bieżąco. Następnie poprosił o przygotowanie takiego 
raportu. 

Radny Sebastian Kulesza podziękował za działania edukacyjne w placówkach podczas 
imprez miejskich, w placówkach miejskich - przedszkolach, szkołach. Podkreślił, jak ważny 
jest temat dofinansowania monitoringu miejskiego i ryzyko jego utraty. Uważa, że monitoring 
powinien działać całodobowo. 

Komendant Straży Miejskiej Roman Kuczak poinformował, że pełni obowiązki 
Komendanta Straży Miej ski ej od 13 lat. W przypadku zwiększenia ilości kamer w mieście Straż 
Miejska jest przygotowana połowicznie, wszystko wymaga doprecyzowania, przesunięcia 
między stanowiskami. Współpraca odbywa się przede wszystkim z Policją, przepływ 
informacji jest na bieżąco. Zwierzęta bezdomne cały rok były zabezpieczane pod kątem 
dożywiania. 

Przewodnicząca Rady Miasta Katarzyna Kara podziękowała wszystkim komendantom 
za przygotowanie raportów z bezpieczeństwa w mieście. 

Na koniec Burmistrz Miasta Sławomir Kowal podziękował wszystkim służbom, w tym 
Żandarmerii Wojskowej oraz Dowództwu 11 Dywizji Pancernej, wszystkim żołnierzom, za 
współpracę, za pomoc w trakcie powodzi, za bezpieczeństwo w mieście, radnym za 
zabezpieczenie pieniędzy na nowy sprzęt. Odnosząc się do organizacji w ruchu drogowym będą 
proponowane inne rozwiązania. W kwestii monitoringu miejskiego Burmistrz zapewnił, że robi 
wszystko, aby poprawić umowę i projekt, tak aby miasto nie straciło dofinansowania 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Żagań o działalnościach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Brak uwag. 
Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 6 

7. Informacja Burmistrza Miasta Żagań z działalności między sesjami Rady Miasta 
Żagań. 

Radny Piotr Łoś zapytał o posiedzenie Rady Nadzorczej Miejskiego Zakładu 
Komunikacji Sp. z o.o. w Żaganiu, jaki był temat posiedzenia, czy odbył się wybór nowego 
prezesa i do kiedy obecna prezes ma umowę. Na czym będzie polegała współpraca. 

Radny Tomasz Szewczyk powiedział o spełnieniu wszystkich kryteriów formalnych 
przez Wstępną Propozycję Projektu do Polsko-Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast i 
przekazaniu jej do oceny merytorycznej. Radny poprosił o przybliżenie tematu. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał o spotkanie z dyrektorem ENEA w Zielonej Górze, o 
wymianę opraw ulicznych w Żaganiu, jakie są plany i na których ulicach zostanie wymienione 
oświetlenie. 
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Radny Krzysztof Blajer poruszył temat spotkania z firmami deweloperskimi ws. 
uaktywnienia rynku deweloperskiego. Radny zapytał jak wygląda perspektywa rozwoju 
mieszkalnego. 

Burmistrz Miasta odnosząc się do spotkania Rady Nadzorczej MZK wyjaśnił, że 
spotkanie dotyczyło zakupu autobusów i zorganizowania środków finansowych. Cały czas jest 
w kontakcie i współpracuje z obecną prezes, która ma umowę do końca marca br. Współpraca 
będzie polegała na wprowadzeniu nowego członka zarządu do spółki, na udostępnieniu w razie 
potrzeby swoich uprawnień, certyfikatu. 
W przypadku projektu polsko-szwajcarskiego decyzja o dofinansowaniu będzie ogłoszona po 
kilku etapach, które będą trwały do końca bieżącego roku. Oznajmił, że na zapytanie w sprawie 
wymiany opraw ulicznych odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. Odnośnie mieszkalnictwa 
Burmistrz Miasta powiedział o pozytywnym ocenieniu wniosku Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego. Po uzyskaniu środków finansowych chciałby rozpocząć budowę 24 lokalowego 
bloku mieszkalnego. Są firmy deweloperskie, które są zainteresowane budownictwem 
mieszkaniowym. 

Po omówieniu powyższego punktu Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minutową przerwę. 

8. Uchwały. 

a) zmieniająca uchwałę budżetową na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, Małgorzata 
Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka 
Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, 
Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski, Krzysztof Blajer, 
NIEOBECNI (2) 
Katarzyna Kazarnowicz, Tomasz Kwarciński 
Radny Krzysztof Blajer głos oddał ustnie. 

Uchwała została przyjęta. 

b) zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na 
lata 2025 - 2038. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
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zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2025 
- 2038. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
KrzysztofBlajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta 
Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz 
Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (2) 
Katarzyna Kazarnowicz, Tomasz Kwarciński 

Uchwała została przyjęta. 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Żagańskiego. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Żagańskiego. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta 
Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz 
Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (2) 
Katarzyna Kazarnowicz, Tomasz Kwarciński 

Uchwała została przyjęta. 

d) zmieniająca Uchwałę Nr IX/86/2024 Rady Miasta Żagań z dnia 30 grudnia 2024 r. w 
sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Żagań o statusie miejskim na 2025 rok. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
zmieniającej Uchwałę Nr IX/86/2024 Rady Miasta Żagań z dnia 30 grudnia 2024 r. w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Żagań o statusie miejskim na 2025 rok. 
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Wyniki glosowania 
ZA: 18, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, 
Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof 
Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Małgorzata Klorek 
NIEOBECNI (2) 
Katarzyna Kazarnowicz 
Tomasz Kwarciński 

Uchwała została przyjęta. 

e) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji dlaczego skarga jest bezzasadna, gdy przecież znacząco przekroczono termin 
odpowiedzi na interpelację. 

Przewodniczący KS,WiP Krzysztof Omieljańczyk wyjaśnił, że jest protokół z komisji, 
w którym zawarto wyjaśnienia Naczelnik Wydziału Promocji, Turystyki i Współpracy 
Zagranicznej. Po przeanalizowaniu dokumentów, pomimo przekroczenia terminu odpowiedzi 
na interpelację postanowiła uznać w drodze głosowania skargę z bezzasadną, ze względu na 
cele społeczne. 

Następnie radny Piotr Łoś odczytał treść powyższej skargi, informując także o 
wykluczeniu jego osoby z głosowania. 

Sekretarz Miasta Maciej Gęsigóra wyjaśnił, że zaistniał konflikt interesów, dlatego też 
radny został wyłączony z głosowania. Ze względu na złożoność, analizę został przekroczony 
termin odpowiedzi. 

Radny Andrzej Chodań wspomniał o takim samym rozstrzygnięciu skargi w 
poprzedniej kadencji, pomimo udzielenia odpowiedzi mieszkańcowi po trzech miesiącach. 
Prosił, aby nie przekraczać terminów odpowiedzi. Następnie poinformował o zamiarze 
wyłączenia się z głosowania nad powyższym projektem uchwały. Odnosząc się do powyższych 
słów, radny Sebastian Kulesza powiedział, że w przypadku skargi mieszkańca została ona 
uznana za zasadną oraz zostały wyciągnięte konsekwencje wobec osoby, która była 
odpowiedzialna za udzielenie odpowiedzi. 

Radny Piotr Łoś podkreślił, że udzielanie odpowiedzi w terminie jest uszanowaniem 
radnych jak i mieszkańców. 

Z kolei radny Tomasz Szewczyk podkreślił, że Naczelnik Promocji,Turystyki i 
Współpracy Zagranicznej ma za dużo obowiązków, dlatego też odpowiedź była z opóźnieniem. 

W powyższym punkcie głos zabrała także radna Małgorzata Klorek podkreślając, że 
radny Piotr Łoś miał prawo brać udział w głosowaniu, gdyż wniósł interpelację w imieniu 
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mieszkańców. 
Przewodniczący KS,WiP Krzysztof Omieljańczyk wyjaśnił, że radny Piotr Łoś napisał 

interpelację, dlatego nie mógł głosować. 

Glosowano w sprawie: 
rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta. 

Wyniki glosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 
KrzysztofBlajer, Krzysztof Dulski, Adriana Kowal, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Janusz Żarski 
PRZECIW (5) 
Katarzyna Kara, Małgorzata Klorek, Sebastian Kulesza, Piotr Łoś, Tomasz Nowak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Przemysław Bochenek, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, 
Piotr Węglik 
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Chodań, 
NIEOBECNI (2) 
Katarzyna Kazarnowicz 
Jakub Witek 

Uchwała została przyjęta. 

f) w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (2) 
Katarzyna Kazarnowicz 
Jakub Witek 
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Uchwała została przyjęta. 

g) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imie1me: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz 
Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Katarzyna Kazarnowicz 

Uchwała została przyjęta. 

h) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żagań o statusie miejskim w 2025 roku. 

Radny Sebastian Kulesza odniósł się do § 6 ust. 1 i ust. 2, prosząc o uściślenie zapisu w 
tym paragrafie. Następnie zapytał o opinię Żagańskiego Stowarzyszenia Miłośników Zwierząt 
"Zwierzoluby" w Żaganiu oraz o powstające Psie Tulisko, na jakiej podstawie prawnej 
funkcjonuje, jakie przewidziane są wydatki w momencie otwarcia, kto będzie zajmował się 
pieskami na miejscu. 

Wyjaśnień udzielił Sekretarz Miasta Maciej Gęsigóra. Powyższe zapisy w programie 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi, są wymogiem Nadzoru Wojewody. Psie Tulisko nie jest 
schroniskiem, jest tymczasowym schronieniem. 

Radna Małgorzata Klorek zapytała o czas trzymania psów w Psim Tulisku, o ich 
opiekunów, dlaczego są małe kojce, mały wybieg oraz dlaczego tak mała kwota została 
przeznaczona na dożywianie wolno żyjących kotów. Ponadto poprosiła Burmistrza Miasta o 
przestanie ignorowania radnych, ignorowania sesji i wszystkich odpowiedzi. 

Odnosząc się do słów radnej Sekretarz Miasta wyjaśnił, że na obecną chwilę zostały 
zakończone prace budowlane, jest to etap początkowy, kwestią jest określenie, uchwalenie 
regulaminu, który pozwoliłby formalnie pełnić funkcję. Na dzień dzisiejszy podpisane jest 
porozumienie z Miejskim schroniskiem dla zwierząt w Żarach. 

Radna Adriana Kowal wyjaśniła, że jest w trakcie rozmów z Powiatowym Lekarzem 
Weterynarii, Psie Tulisko jest miejscem tymczasowym, a działania idą w kierunku utworzenia 
w Żaganiu schroniska. W przypadku dokarmiania podkreśliła, że jest dużo karmy, nie musiała 
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prosić o pomoc Straży Miejskiej, gdyż są stali sponsorzy dający karmę, są sklepy które 
wspomagają koci azyl. Ponadto budy na Psim Tulisku są ocieplone, zgodnie z wymogami. 

Burmistrz Miasta Sławomir Kowal podkreślił, że Żagań zasługuje na takie miejsca jak 
Koci Azyl czy Psie Tulisko. Obecnie Koci Azyl posiada dużo wolontariuszy, sam się finansuje, 
do tego jest dawcą karmy dla innych potrzebujących. Na koniec poprosił radną Małgorzatę 
Klorek o przeprosiny za publiczną obrazę Burmistrza Miasta Żagań. 
Skarbnik Miasta Teresa Łapczyńska wyjaśniła, że środki na dożywianie bezpańskich zwierząt 
w uchwale budżetowej na rok 2024 były zaplanowane w kwocie 2000 zł. Na rok 2025 
zaplanowane zostało 2500 zł. 
Po dyskusji Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Żagań o statusie miejskim w 2025 roku. 

Wyniki glosowania 
ZA: 18, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Marta 
Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz 
Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Małgorzata Klorek, Piotr Łoś 
NIEOBECNI (1) 
Katarzyna Kazarnowicz 

Uchwała została przyjęta. 

i) w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji celowej z 
przeznaczeniem na przedsięwzięcia służące rozwojowi rodzinnych ogrodów działkowych 
na terenie Gminy Żagań o statusie miejskim oraz sposobu jej rozliczania i kontroli. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał o pulę środków przewidzianych na dotacje,jakie będą 
kryteria przyznawania i które ogródki działkowe dostały dofinansowanie w bieżącym roku. 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że na ostatniej sesji została podjęta uchwała dotycząca ROD 
„Jedność" w Żaganiu, wtedy przy zmianach w budżecie była informacja, żeby móc uruchomić 
te środki będzie potrzebna odrębna uchwała, która będzie określała zasady dotowania 
Rodzinnych Ogrodów Działkowych, rozliczania tych dotacji, zasad rozliczania, terminów. Na 
obecną chwilę pozytywnie zaopiniowany był jeden wniosek, gdyż wpłynął tylko jeden. 
Uchwała generalna daje możliwość wnioskowania innym ogrodom działkowym o dotację. 

Burmistrz Miasta wyjaśnił, że z wszystkimi ogrodami działkowymi jest w kontakcie i 
współpracuje. Na każdy wniosek miasto będzie odpowiadało w miarę możliwości budżetu. 

Radna Małgorzata Klorek zapytała czy Burmistrz Miasta będzie wspierał wszystkie 
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ogrody działkowe. W odpowiedzi Burmistrz Miasta podkreślił, że razem z radnymi powinni 
wspierać mieszkańców i wszystkie grupy społeczne, potrzebne są tylko wnioski. 

Glosowano w sprawie: 
określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji celowej z przeznaczeniem na 
przedsięwzięcia służące rozwojowi rodzinnych ogrodów działkowych na terenie Gminy 
Żagań o statusie miejskim oraz sposobu jej rozliczania i kontroli. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz 
Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Katarzyna Kazarnowicz 

U chwała została przyjęta. 

j) w sprawie zmiany Uchwały nr X/114/2025 Rady Miasta Żagań z dnia 28 stycznia 2025 
r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Żagań o statusie miejskim 
porozumienia międzygminnego obejmującego gminy: Gminę Żary o statusie miejskim, 
Gminę Żagań o statusie miejskim, Gminę Żary, Gminę Żagań, Gminę Iłowa, Gminę 
Wymiarki i Gminę Gozdnica. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał dlaczego głosowana jest ta sama uchwała, którą 
głosowano w styczniu br. Wyjaśniono, że powyższy projekt uchwały jest sprostowaniem 
omyłki pisarskiej, nie jest to nowa uchwała. 

Radny Piotr Łoś zapytał, czy jest to odpowiedź na pismo, które złożył do 
Przewodniczącej Rady, w związku z błędnym zapisem uchwały. 

Następnie Radny Sebastian Kulesza w imieniu mieszkańców zapytał o ścieżkę 
rowerową między Gminą Iłowa a Gminą Żagań, która miała powstać w ramach powyższego 
porozumienia Żarska-Żagańskiego Obszaru Funkcjonalnego. Dlaczego nic się nie dzieje w tym 
zakresie. Poprosił o dopilnowanie, dokończenie projektu budowy tej ścieżki. 

Burmistrz Miasta podkreślił, że wspomniana inwestycja będzie realizowana, trwa 
procedura uzgodnień m.in. z Zarządem Dróg Wojewódzkich oraz z Zarządem Województwa 
Lubuskiego. 

Glosowano w sprawie: 
zmiany Uchwały nr X/114/2025 Rady Miasta Żagań z dnia 28 stycznia 2025 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Żagań o statusie miejskim porozumienia 
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międzygminnego obejmującego gminy: Gminę Żary o statusie miejskim, Gminę Żagań o 
statusie miejskim, Gminę Żary, Gminę Żagań, Gminę Iłowa, Gminę Wymiarki i Gminę 
Gozdnica. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz 
Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Katarzyna Kazarnowicz 
Uchwała została przyjęta. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Kara poinformowała o obowiązku złożenia 
oświadczeń majątkowych do końca kwietnia br. 

Radny Tomasz Szewczyk podziękował pracownikom ŻWiK, MPOiRD, OPS, radnej 
Adrianie Kowal oraz Burmistrzowi Miasta Sławomirowi Kowal za zorganizowanie i 
determinację przy budowie Psie Tuliska. Następnie zaprosił na sobotnie otwarcie w/w miejsca. 
Razem z radnym Krzysztofem Blajerem zadeklarowali swoją pomoc jako wolontariusze. 
Społeczeństwo oczekiwało takiego miejsca jak Psie Tulisko. 

Radny Sebastian Kulesza odnosząc się do ilości kojców podkreślił, że w schronisku w 
Żarach umieszczano ok pięciu psów. Czy dziesięć kojców to nie za dużo i marnotrawstwo. 

Radny Piotr Łoś zapytał o skargę złożoną przez mieszkańców na radną Adrianę Kowal, 
co się w tym temacie dzieje. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Kara poinformowała o niedotarciu do Biura Rady 
odpowiedzi na skargę. Dostała informację od Sekretarza Miasta, że odpowiedź jest w Urzędzie 
Miasta i jest do niej adresowana, jednak fizycznie jej nie otrzymała. 

Sekretarz Miasta wyjaśnił, że Urząd Wojewódzki zasygnalizował, że skarga powinna 
być już w Urzędzie Miasta. Jest to kwestia systemu e-doręczeń przez który odpowiedź nie 
dotarła od Wojewody Lubuskiego. Ponadto Sekretarz Miasta zaprosił zainteresowanych 
radnych na spotkanie z miejskim ogrodnikiem na temat zieleni miejskiej. 

Radny Andrzej Chodań poinformował o powstaniu Klubu Radnych „Społeczny Żagań", 
do którego należy radna Marta Nadrzycka-Soczek, radna Katarzyna Kara oraz radny Andrzej 
Chodań. 

Radny Krzysztof Blajer wspomniał o akcji sprzątania miasta, dziękując wszystkim 
uczestnikom za wspólne sprzątanie. Apelował do wszystkich o sprzątanie po sobie, żeby miasto 
było czyściejsze. 

Radna Małgorzata Klorek powiedziała o pomówieniu jej osoby i jej rodziny przez radną 
Adrianę Kowal, przez co odebrano jej publiczne zaufanie. Wzywa radną o zaprzestanie 
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uprawiania pomówień, bejtu. Prosi o szanowanie się wszystkich i wspólną pracę dla dobra 
miasta i mieszkańców. 

Z kolei radna Adriana Kowal w imieniu mieszkańców zapytała radną Małgorzatę 
Klorek o protokoły z poprzednich lat za zbierane nakrętek, z jakimi firmami podpisywała 
umowę na ich odbiór. Chciałaby protokół ze zdania nakrętek, wykaz uzyskanej kwoty z tego 
tytułu, kogo wspierała, na kogo poszły zebrane pieniądze. Prosi o rozliczenie ostatnich czterech 
lat. 

Radna Małgorzata Klorek wyjaśniła, że całą dokumentację przedstawiła na początku 
kadencji Burmistrzowi Miasta Sławomirowi Kowal. Obecnie nakrętki zbierane są na 
Zwierzoluby, strażaka PSP z Żagania, na rehabilitację, leczenie. 

Radca prawny Anna Żmuda wyjaśniła, że kwestia zawarcia umowy jest kwestią decyzji 
Burmistrza Miasta. 

Radny Tomasz Szewczyk zawnioskował, aby do nowego statutu wprowadzić zapisy co 
do etyki radnych, gdyż mieszkańcy oczekują od radnych pracy a nie przepychanek słownych. 

Radny Tomasz Nowak zwrócił się do radnego Krzysztofa Blajera w związku z jego 
zachowaniem. 

Na koniec Przewodnicząca Rady Katarzyna Kara zabrała głos w sprawie przedstawienia 
powodu swojej rezygnacji z pełnienia funkcji Przewodniczącej Rady Miasta Żagań oraz 
powodu odejścia z Kluby Radnych Drużyna Kowala. Stwierdziła, że takie wyjaśnienia należą 
się wszystkim, którzy jej zaufali oddając na nią swój głos. Przewodnicząca Rady podkreśliła, 
że nigdy nie była i nie będzie politykiem, uważając, że samorząd powinien być wolny od 
polityki. Człowiek zawsze był dla niej na pierwszym miejscu. Była,jest i będzie społecznikiem, 
stąd decyzja o stworzeniu i przystąpieniu do Klubu „Społeczny Żagań". Zawsze będzie 
popierała dobry projekt, będzie pytać, sprawdzać i rozliczać oraz zgłaszać własne projekty bo 
taka jest rola radnego. Następnie podziękowała za ostatnie miesiące, za wsparcie, za dobre 
słowa, za zaufanie jakim ją obdarzono. 

10. Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Miasta Żagań zamknęła XII sesję Rady Miasta Żaga11. 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Żagań 

1. ~l..§;.W.ODNICZĄCA 
;c;~~~t_a Ża;~----- 
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